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Ad.1. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – pan Kazimierz Bistroń  
na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził prawomocność posiedzenia  
i dokonał otwarcia obrad o godz. 10.00. Następnie powitał przybyłych gości (załącznik 
nr 2), a w szczególności: 
- Andrzeja Różańskiego – Posła RP, 
- Stanisława Krawiec – Radnego I kadencji Rady Powiatu Wejherowskiego,  
- Elżbietę Lamparską – Dyrektora Departamentu Edukacji i Spraw Społecznych 

Urzędu Marszałkowskiego,  
- Andrzeja Sławińskiego – Dyrektora Departamentu Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami, 
- Jacka Lassa – Sekretarza Powiatu. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem o uwagi do zaproponowanego 
porządku obrad. Wicestarosta Wejherowski pani Gabriela Lisius w imieniu Zarządu 
Powiatu Wejherowskiego wniosła o rozszerzenie porządku obrad o projekty uchwał 
zawarte na drukach nr 303/05 i 304/05. Przewodniczący zarządził głosowanie,  
w którym 26 obecnych radnych jednogłośnie przyjęło powyższy wniosek.  

W związku z brakiem dalszych uwag posiedzenie kontynuowano zgodnie  
z następującym porządkiem obrad: 
1. Sprawy regulaminowo - organizacyjne: 

- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przedstawienie porządku obrad, 
- przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

2. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu.  
3. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami. 
4. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie odwołania Sekretarza Powiatu 

- druk nr 302/05. 
5. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego o zmianie uchwały w sprawie zbycia  

w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Wejherowskiego na rzecz Województwa Pomorskiego - druk nr 301/05. 

6. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
na 2005 rok – druk nr 283/04.  
- przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem Zarządu 

Powiatu 
- przedstawienie opinii komisji stałych Rady Powiatu; 
- dyskusja; 
- uchwała budżetowa -  głosowanie.  

7. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania z Gminą 
Miasta Wejherowa w realizacji zadania – „Wzrost aktywności turystycznej regionu 
poprzez utworzenie Parku Kulturowego w Wejherowie” - druk nr 304/05. 
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8. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany Statutu Powiatu 
Wejherowskiego - druk nr 300/05.  

9. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia regulaminu 
określającego zasady wynagradzania nauczycieli w szkołach prowadzonych przez 
Powiat Wejherowski w 2005 roku - druk nr 298A/05. 

10. Uchwała Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany uchwały przyjmującej 
Program Stypendialny Wyrównania Szans Edukacyjnych w Powiecie 
Wejherowskim oraz określenia regulaminów przyznawania stypendiów - druk nr 
303/05. 

11. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Powiatowym 
Międzyszkolnym Ośrodku Sportowym w Redzie. 

12.  Przedstawienie przez przewodniczących komisji stałych Rady Powiatu: 
a) sprawozdania z działalności komisji za rok 2004  
b) planu pracy komisji na rok 2005. 

13. Dyskusja nad sprawozdaniem Zarządu z prac między sesjami. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wnioski i oświadczenia radnych.  
16. Zamknięcie sesji.  
 

W dalszej kolejności Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu  
Nr II/XXV/04 z Sesji Zwyczajnej Rady Powiatu Wejherowskiego II kadencji z dnia  
29 grudnia 2004 r. Uwag nie zgłoszono, protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad.2.  

Po czym Przewodniczący Rady poinformował, że: 
- 8.01.2005 r. wziął udział w I posiedzeniu Rady Naczelnej ZKP w Gdańsku,  
- 9.01.2005 r. uczestniczył w spotkaniu opłatkowym Zrzeszenia Kaszubsko – 

Pomorskiego oddziału Luzino w Gimnazjum Publicznym w Luzinie, 
- 11.01.2005 r. był uczestnikiem spotkania władz Powiatu Wejherowskiego  

i Kartuskiego z Marszałkiem Markiem Biernackim dotyczącego przekazania 
decyzji w sprawie budowy drogi Niepoczołowice-Kamienica Królewska, 

- 18.01.2005 r. wziął udział w uroczystości promocji antologii poezji kaszubskiej p.t. 
Dzëczé gãsë, Podczas uroczystości wysłuchano odczyt Stanisława Janke pt.: „125 
lat poezji kaszubskiej”,  

- 24.01.2005 r. uczestniczył w spotkaniu opłatkowym LPR zorganizowanym  
w Starostwie Powiatowym w Wejherowie.  

 
Ad.3. 

Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami przedstawił Starosta 
Wejherowski – pan Józef Reszke zgodnie z załącznikiem nr 3 do protokołu. Ponadto 
poinformował zebranych, że: 
- 18 stycznia br. Wojewoda Pomorski Cezary Dąbrowski podpisał z nim umowę  

na dofinansowanie z Unii Europejskiej projektu „E-powiat”. Projekt, zakładający 
rozwój elektronicznych usług oferowanych przez Starostwo Powiatowe oraz 
urzędy miast i gmin Powiatu Wejherowskiego ma przede wszystkim na celu 
podniesienie atrakcyjności inwestycyjnej powiatu, podwyższenie jakości obsługi 
interesantów, przyspieszenie działania urzędów oraz obniżenie kosztów ich 
funkcjonowania. Projekt powiatu wejherowskiego „E- powiat- rozwój 
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elektronicznych usług publicznych na terenie powiatu wejherowskiego” uzyskał 
najwyższą ocenę spośród wniosków aplikacyjnych ubiegających się  
o dofinansowanie z europejskich funduszy Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego Rozwoju Regionalnego w ramach działania 1.5- „infrastruktura 
społeczeństwa informacyjnego”. Projekt uzyskał pozytywną rekomendację 
Pomorskiego Komitetu Sterującego. Został również zaakceptowany przez Zarząd 
Województwa Pomorskiego.  

- 19 stycznia odbyło się spotkanie, podczas którego Marszałek Biernacki przekazał 
samorządowcom decyzję Zarządu Województwa Pomorskiego o dofinansowaniu 
w 75% projektu budowy drogi Niepoczołowice – Kamienica Królewska  
ze środków Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego. 
Starosta Wejherowski gościł starostę kartuskiego Janinę Kwiecień, wójta gminy 
Sierakowice Tadeusza Kobielę, wójta gminy Linia Stanisława Adamczyka oraz 
przedstawicieli samorządów uczestniczących w projekcie. Podstawowe cele 
projektu to poprawa jakości życia mieszkańców, ułatwienie tworzenia nowych 
miejsc pracy, wzrost mobilności mieszkańców, możliwość obsługi transportu 
zbiorowego PKS, poprawa warunków działalności przedsiębiorstw, oraz  
stworzenie podstaw do większego udostępniania atrakcyjnego turystycznie 
obszaru. Podstawowe elementy projektu to wybudowanie asfaltowego odcinka 
drogi o długości 4,6 km., modernizacja skrzyżowań, zmodernizowanie przejazdu 
kolejowego, oraz wybudowanie kanalizacji deszczowej. Łączny koszt projektu  
to około 7 mln zł., z czego 5,2 mln pochodzi ze środków ZPORR, zaś resztę 
sfinansują samorządy. 

- Projekt na budowę łącznika na trasie Godętowo -  Łęczyce zostanie również 
dofinansowany ze środków europejskich. 

- Projekt na budowę hali sportowej w Wejherowie nie został zakwalifikowany przez 
Pomorski Komitet Sterujący. Dofinansowano wnioski z miejscowości, które do tej 
pory nie dostały żadnych środków.  

- Starosta Wejherowski gościł nowego Komendanta Państwowej Straży Pożarnej  
w Województwie Pomorskim brygadiera Zbigniewa Bizewskiego. Ustępujący 
Komendant nadbrygadier Piotrowi Świeczkowski złożył pisemne podziękowania 
za dotychczasową współpracę.   

- 11 stycznia br. w Starostwie odbyło się spotkanie poświęcone możliwości rozwoju 
współpracy powiatu lęborskiego, wejherowskiego i puckiego w dziedzinie 
turystyki. Podczas spotkania ustalono wydanie wspólnej mapy trzech powiatów, 
wspólne uczestnictwo w targach turystycznych oraz zawiązanie dalszej 
współpracy. Zarówno starostowie, jak i prezesi Lokalnych Organizacji 
Turystycznych z terenu trzech powiatów zaakcentowali chęć podpisania 
porozumienia o współpracy poszczególnych organizacji turystycznych. 

- 20 stycznia 2005 r. na konwencie starostów w Leźnie pod Kartuzami spotkali się 
starostowie wszystkich powiatów województwa pomorskiego. Wysłuchano 
informacji nt. aktualnej sytuacji na rynku pracy województwa pomorskiego, 
omawiali sprawę kryteriów stanowiących podstawę do ustalenia kwot środków 
Funduszu Pracy na finansowanie przez samorządy powiatowych programów  
na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji 
zawodowej w 2005 roku oraz zaakceptowali program „Celów i działań  
do Regionalnego Planu Działania na Rzecz Zatrudnienia na rok 2005”. Wraz  
z zastępcą dyrektora Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Gdańsku- Tadeuszem 
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Adamejtisem starostowie dyskutowali także na temat realizacji programów 
stypendialnych w województwie pomorskim.  

 
Starosta Wejherowski pan Józef Reszke wraz z panią Wicestarostą Gabrielą 

Lisius złożyli podziękowania za długoletnią pracę w Starostwie Powiatowym  
w Wejherowie pani Alinie Mańdziuk Radcy Prawnemu oraz panu Jackowi Lassowi 
Sekretarzowi Powiatu. 
 
Ad.4. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie odwołania 
Sekretarza Powiatu przedstawił Starosta Wejherowski pan Józef Reszke.  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Organizacyjno - Prawną. 

Po czym Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie projektu uchwały,  
w którym 26 obecnych członków Rady głosowało w następujący sposób: 23 osoby 
opowiedziały się za przyjęciem uchwały, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

Przewodniczący Rady Powiatu pan Kazimierz Bistroń w imieniu wszystkich 
radnych podziękował panu Jackowi Lassowi za długoletnią współpracę.  

 
Ad.5.  

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego o zmianie uchwały w sprawie 
zbycia w drodze darowizny nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Wejherowskiego na rzecz Województwa Pomorskiego przedstawił Etatowy Członek 
Zarządu Powiatu Wejherowskiego pan Marek Panek. 

Radny Witold Reclaf powiedział, że przekazanie obiektów Ośrodka na rzecz 
Województwa Pomorskiego w trybie administracyjnym uniemożliwi jakikolwiek 
wpływ powiatu na funkcjonowanie tego ośrodka, w związku z tym opowiedział się 
przeciwko przyjęciu uchwały. Dyrektor Departamentu Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami Urzędu Marszałkowskiego pan Andrzej Sławiński przedstawił 
stanowisko Zarządu Województwa Pomorskiego przypominając, że Województwo 
przejmuje ośrodek na wniosek Rady Powiatu Wejherowskiego. Stwierdził, że Zarząd 
będzie podejmował szereg decyzji odnośnie OSW nr 2, zapewnił jednak, że nie będą 
to decyzje o sprzedaży obiektu. Dodał, że przekazanie obiektów w drodze darowizny 
kosztowałoby Województwo 40.000 zł.  

Radny Janusz Molak powiedział, że pod rządami Sejmiku Województwa 
ośrodek z pewnością będzie wzorowo funkcjonował. Dodał, że powiatu nie było stać 
na pewne działania, na które będzie mógł pozwolić sobie Sejmik Województwa.  

Dyrektor Departamentu Edukacji i Spraw Społecznych Urzędu 
Marszałkowskiego pani Elżbieta Lamparska zapewniła, że Sejmik Województwa 
zobligowany jest ustawą o systemie oświatowym między innymi do zapewnienia 
odpowiednich warunków działania placówki, przeprowadzania remontów i zadań 
inwestycyjnych w tym zakresie, zapewnienia obsługi administracyjnej, finansowej  
i organizacyjnej, wyposażenia placówki w sprzęt i pomoce dydaktyczne, jak również 
przeprowadzania sprawdzianów i egzaminów. Sejmik Województwa będzie 
odpowiadał za poprawną działalność ośrodka i zapewni mu bezpieczeństwo w sensie 
bytowym. Odbyły się rozmowy ze związkami zawodowymi nauczycieli, podczas 
których omawiano sprawy związane z dodatkami funkcyjnymi i motywacyjnymi dla 
nauczycieli, ustalono opłaty za wychowawstwo i za trudne warunki pracy. Zarząd 
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Województwa zdaje sobie sprawę z faktu, iż ośrodek ma charakter ponadregionalny, 
spełnia ważną rolę oświatową i cieszy się dobrą opinią wśród jego absolwentów.  

Radny Seweryn Czoska powiedział, że Ośrodek Szkolno - Wychowawczy  
Nr 2 dla Niesłyszących w Wejherowie przechodzi na rzecz Województwa w sensie 
organizacyjnym, a omawiany projekt uchwały dotyczy przekazania obiektów. Rada 
Powiatu przez ponad dwa lata dyskutowała na temat prowadzenia OSW nr 2. W chwili 
obecnej nie znaleziono możliwości finansowych na jego prowadzenie i to jest główną 
przyczyną przekazania ośrodka. Przekazanie nieruchomości nie będzie miało wpływu 
na program  edukacyjny. Po czym zapytał, dlaczego rada oddając ośrodek Zarządowi 
Województwa, miałaby ingerować w jego funkcjonowanie. 

Radny Witold Reclaf powiedział, że na październikowej sesji Rady Zarząd 
Powiatu przedstawił uchwałę o przekazaniu ośrodka w drodze darowizny,  
z zaznaczeniem, że nie ma możliwości zmiany formy działania ośrodka. Marszałek 
Województwa Pomorskiego zaproponował natomiast formę nieodpłatnego przejścia 
własności w trybie administracyjnym. W związku z tym radny stwierdził, że treść 
uchwały podjętej w miesiącu październiku nie była uzgodniona z Zarządem 
Województwa Pomorskiego. 

Dyrektor Departamentu Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Urzędu 
Marszałkowskiego pan Andrzej Sławiński powiedział, że projekt uchwały  
ma charakter alternatywny, nie jest przesądzona forma przekazania ośrodka, zależne 
jest to od decyzji Wojewody. Należy wybrać najbardziej dogodną formę, która 
pozwoli uniknąć zbędnych kosztów.  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Edukacji oraz Komisję Gospodarki, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa.    

Po czym Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie projektu uchwały,  
w którym 26 obecnych członków Rady głosowało w następujący sposób: 21 osób 
opowiedziało się za przyjęciem uchwały, 3 osoby wstrzymały się od głosu, 2 były 
przeciwne.  
 
Ad.6. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie uchwalenia budżetu 
powiatu na 2005 rok przedstawił Starosta Wejherowski pan Józef Reszke.   

Skarbnik Powiatu pani Janina Szalska przedstawiła uchwałę Nr 270/IV/2004 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 7 grudnia 
2004 roku w sprawie opinii o projekcie budżetu Powiatu Wejherowskiego na 2005 rok 
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami (załącznik nr 4), 
przedstawiła również autopoprawkę Zarządu Powiatu Wejherowskiego do projektu 
budżetu Powiatu Wejherowskiego na 2005 r. (załącznik nr 5).  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że Komisja Gospodarki, 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska, Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, 
Komisja Organizacyjno – Prawna, Komisja Kultury, Sportu i Promocji Powiatu, 
Komisja Zdrowia, Polityki Społecznej i Prorodzinnej, Komisja Edukacji oraz Komisja 
Budżetu i Finansów na posiedzeniach komisji pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia budżetu na 2005 rok.  

Radny Marek Labuda powiedział, że jego zdaniem projekt budżetu jest dobry, 
ale zbyt ostrożny. Stwierdził, że należało więcej pieniędzy przeznaczyć na remont  
i modernizację dróg. W budżecie na  bieżące utrzymanie dróg w Redzie przeznaczono 
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127.000 zł. jest to kwota na poziomie 2004 roku. Jego zdaniem nie zapewniono 
środków na koszty związane z wykupem gruntów pod drogi powiatowe w Redzie. Nie 
zapewniono środków na remont mostu nad rzeką Redą łączący ul. Obwodową  
z ul. Kazimierską w Redzie. Nie ma funduszy na remont przepustu na Kanale Łyskim. 
Na zakończenie swej wypowiedzi podziękował za zabezpieczenie środków na budowę 
sali gimnastycznej w Redzie.  

Radny Witold Reclaf stwierdził, że jego zastrzeżenia budzi fakt braku środków 
na drogi, organizacje pozarządowe, czy powiatową bibliotekę. Wyraził wątpliwość, 
czy środki są obiektywnie rozdysponowane, czy remont Starostwa jest dla powiatu 
sprawą priorytetową. Zaznaczył, że w nowej części budynku będzie się mieścił nie 
tylko Wydział Komunikacji i Wydział Ochrony Środowiska, Gospodarki Wodnej, 
Leśnictwa i Rolnictwa, lecz również nowe gabinety Etatowych Członków Zarządu. 
Powiedział, że 93% budżetu stanowią wydatki bieżące, natomiast na drogi powiatowe 
przeznacza się ze środków własnych kwotę w wysokości 625.000 zł., co stanowi 0,8% 
dochodu powiatu. Jego zdaniem jest to kwota zbyt mała, zwłaszcza, że na remont 
budynku Starostwa zarezerwowano 1.500.000 zł. Z uwagi na fakt, że z roku na rok 
zwiększa się ilość pojazdów na drogach, należy zmienić filozofię działania  
z biurokratycznej na proinwestycyjną. Powiedział, że pomimo składanych wniosków 
nie zwiększa się środków. Następnie odczytał fragment artykułu zamieszczonego  
w tygodniku „Panorama Powiatu”, w którym poruszono kwestię inwestycji drogowych 
w Rumi. Po czym radny Witold Reclaf w imieniu Klubu Radnych „Prawa  
i Sprawiedliwości” złożył wniosek do budżetu powiatu na 2005 rok zgodnie  
z załącznikiem nr 6.  

Radny Wiesław Szczygieł poinformował, że Klub Radnych „Samorządność” 
opowiada się za uchwaleniem budżetu na 2005 w takim kształcie jaki zaproponował 
Zarząd Powiatu Wejherowskiego. Stwierdził, że jest to właściwy budżet na chwilę 
obecną. Opowiedział się za przeprowadzeniem remontu budynku starostwa. 
Powiedział, że Radni Klubu „Samorządność” ubolewają nad brakiem większych 
środków na drogi, lecz zdają sobie sprawę z obecnej sytuacji. 

Radny Seweryn Czoska poinformował, że Radni Klubu SLD w całości 
popierają projekt budżetu, ponieważ nie widzą możliwości lepszego rozdysponowania 
środków. Odnośnie wypowiedzi radnego Witolda Reclafa dotyczącej zbyt małych 
środków na drogi powiedział, że tę kwestię radni analizowali już czterokrotnie  
i zdecydowano się na budowę dwóch sal gimnastycznych: w Wejherowie i w Redzie. 
Jeżeli większe środki przeznacza się na oświatę, to należy mieć świadomość, że inne 
inwestycje będą musiały być odroczone w czasie. Nie ma sensu przekazać środków  
na remont, czy modernizację dróg, na które nie przygotowano projektu i pełnej 
dokumentacji. Jego zdaniem nie można mówić, że nie ma środków na drogi, a że na 
remont Starostwa są, ponieważ Wydział Komunikacji mieści się w wynajmowanych 
pomieszczeniach, za które starostwo płaci wysoki czynsz. Są to niepotrzebnie wydane 
środki w momencie, gdy pomieszczenia w budynku Starostwa stoją puste. Remont jest 
przeprowadzany z myślą o mieszkańcach powiatu, w celu ułatwienia dostępu  
do urzędu. W tej sytuacji ważne są oszczędności na czynszu i dobro mieszkańców. 
Dodał, że na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów radni mieli możliwość 
zapoznania się z dokumentacją i kosztorysem remontu. Podczas posiedzenia komisji 
pani Elżbieta Kalisz pracownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Mieniem 
Powiatu wyjaśniała zainteresowanym wszelkie wątpliwości związane z remontem. 
Radny Seweryn Czoska powiedział, że nie poprze wniosku radnych Kluby PiS, 
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ponieważ jeżeli zmniejszy się środki przewidziane na remont Starostwa, wówczas 
remont przedłuży się o kolejny rok i przez dwa lata starostwo będzie płaciło czynsz  
za pomieszczenia Wydziału Komunikacji na ul. Transportowej i przez dwa lata będzie 
zamieszanie i bałagan, które towarzyszą każdej przebudowie. Powiedział, że gdyby 
radni klubu PiS zgłosili racjonalne wnioski chętnie by je poparł, ale uszczuplając 
środki na remont Starostwa i przeznaczając je na drogi okaże się, że kwota ta zginie  
w ogromie potrzeb. Odnośnie drugiego wniosku radnych Klubu PiS powiedział, że nie 
można na początku roku rozdysponować rezerwy celowej, gdyż nie wiadomo jakie 
wydatki pojawią się w ciągu roku. Oświadczył, że budżet przez radnych Klubu SLD 
zostanie zaakceptowany. 

Radny Marek Klas w imieniu Klubu Radnych LPR powiedział, że budżet jest 
realny. Odnośnie remontu Starostwa stwierdził, że niezbędne są takie działania, 
ponadto dodał, że budynek ten jest obiektem historycznym. Jego zdaniem dzielenie 
remontu na dwa etapy jest bezcelowe. Przy Wydziale Komunikacji potrzebne jest 
zaplecze parkingowe, którego brakuje na ul. Transportowej. Poruszył także kwestię 
zwiększenia środków na drogi. Jego zdaniem należy przygotowywać wnioski o środki 
unijne i wspólnie z innymi samorządami ubiegać się o dodatkowe fundusze.  

Radny Witold Reclaf zarzucił radnemu Sewerynowi Czosce, że jako radny 
opozycyjny z klubu radnych SLD popiera budżet zachowując się tak jakby był  
w koalicji z partią rządzącą. Powiedział, że spotyka się z mieszkańcami, którzy 
domagają się remontu dróg. Dodał, że środki przeznaczane na bieżące utrzymanie 
dróg są niewystarczające. Radny Witold Reclaf nawiązał do działu 600 Transport  
i łączność budżetu roku 2004. Powiedział, że w tym rozdziale plan środków  
na początku roku wynosił 4.753.736,- zł. natomiast wykonanie wyniosło 3.912.124  
zł. Stwierdził, że plan nie został wykonany i zostało nie zrealizowanych 841.612 zł.,  
a taka sytuacja nie powinna mieć miejsca.  

Radna Ewa Daleka przypomniała, że na posiedzeniu Komisji Budżetu  
i Finansów dyskutowano na temat remontu Starostwa, analizowano wstępny 
kosztorys, zapoznano się z dokumentacją. Powiedziała, że celowo odłożono prace 
remontowe do 2005 roku, aby zakończyć je w przeciągu jednego roku. Odnośnie 
inwestycji drogowych stwierdziła, że potrzeby są duże, lecz muszą być rozłożone  
na kolejnych parę lat. Budżet jest kompromisem między potrzebami i możliwościami. 
Zaprosiła radnych do merytorycznej pracy nad budżetem podczas posiedzeń komisji. 

Radny Wiesław Szczygieł w nawiązaniu do wypowiedzi radnego Witolda 
Reclafa powiedział, że Klub radnych Samorządność jest klubem koalicyjnym,  
są gotowi rozwiązywać problemy całego powiatu i otwarci są na dialog z radnymi  
z innych partii politycznych. Przypomniał, że każdy z radnych składał przysięgę,  
że będzie dbał o dobro całego powiatu, a nie tylko działać na rzecz swojego okręgu 
wyborczego. 

Radny Wacław Seweryn stwierdził, że przy podziale środków należy pamiętać 
o drogach gminnych, które również potrzebują remontów.  

Radny Seweryn Czoska stwierdził, że dla niego nie ma znaczenia z jakiej partii 
są radni, ponieważ będzie popierał tych radnych, którzy zgłaszają rozsądne wnioski. 
Przyznał, że partia SLD jest w opozycji do Platformy Obywatelskiej, lecz nie uznaje 
takiej opozycji, która neguje nawet najsensowniejsze wnioski. Po czym opowiedział 
się za przeznaczeniem większych środków na drogi, ale w momencie, gdy będzie  
to rozsądne, celowe i potrzebne. Podtrzymał swoją wypowiedź z październikowej sesji 
rady, że zależy mu na zwiększeniu środków dla organizacji pozarządowych, ale radny 



 8

Marek Klas Przewodniczący Komisji Grantowej miał wątpliwości, czy w ciągu roku 
można zmieniać kwotę przeznaczoną wcześniej dla organizacji pozarządowych. 
Podsumował swoją wypowiedź stwierdzeniem, że opowiada się za remontem 
Starostwa wykonanym w przeciągu jednego roku, za wybudowaniem dwóch sal 
gimnastycznych dla młodzieży oraz za przeznaczeniem możliwie jak największych 
środków na drogi powiatowe.  

Radny Wiesław Sikora powiedział, w tej radzie większość radnych głosuje nie 
jako członkowie klubów politycznych, lecz jako radni Rady Powiatu Wejherowskiego.  

Radny Tadeusz Ptach opowiedział się za zwiększeniem zadłużenia powiatu  
i zaciągnięciem kredytu na remont dróg. Dodał również, że należy urealnić stan dróg 
powiatowych.  

Radny Witold Reclaf w odpowiedzi radnemu Sewerynowi Czosce powiedział, 
że na posiedzeniach Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
wielokrotnie rozmawiano na temat dróg i sal gimnastycznych. Nigdy jednak nie 
słyszał, aby budowa sal była alternatywą dla remontu dróg.  

Radny Janusz Molak powiedział, że budżet jest bardzo dobry zwłaszcza część 
oświatowa. Przyznał, że jeżeli przeznaczy się więcej pieniędzy na drogi, wówczas nie 
starczy na wybudowanie sal gimnastycznych.  

Radny Zbigniew Bigus złożył wniosek o zakończenie dyskusji. Przewodniczący 
Rady Powiatu przeprowadził głosowanie wniosku, w którym 22 radnych opowiedziało 
się za zakończeniem dyskusji, 4 wstrzymało się od głosu.  

Starosta Wejherowski Józef Reszke podziękował radnym za głosy poparcia 
projektu budżetu. Odnośnie wypowiedzi radnego Witolda Reclafa powiedział, że była 
ona przepełniona demagogią i manipulacją. Jego zdaniem radni PiS chcą wciągnąć 
innych w polityczną walkę. Stwierdził, że dla radnych nie powinno być ważne z jakiej 
partii politycznej się wywodzą. W odpowiedzi radnemu Markowi Labudzie 
poinformował, że w I kadencji Rady Powiatu Urząd Miasta w Redzie otrzymał środki 
na drogi w wysokości 100.000 zł. w tym 90.000 zł. z przeznaczeniem na wykup 
gruntów pod drogi powiatowe, lecz ich nie wykorzystał i środki te wróciły do budżetu 
powiatu. Stwierdził, że jest to dobry przykład na to, że środki powinno się 
przekazywać na projekty przygotowane pod środki unijne. Sześć lat opracowywano 
plan remontów dróg powiatowych, który powstał jesienią 2004 r. Teraz sukcesywnie 
wykonuje się prace według przyjętego harmonogramu. Starosta powiedział, że powiat 
przeznacza na drogi w miastach powiatu ponad 600.000 zł rocznie. Zaznaczył,  
że gminy miejskie otrzymują większe środki na utrzymanie dróg niż gminy wiejskie. 
Zapewnił, że środki na drogi nie zostaną zmniejszone. Przypomniał, że w I kadencji 
Rady Powiatu Wejherowskiego Rumia otrzymała ponad 2.000.000 zł. na budowę  
ul. Kosynierów. W roku ubiegłym Miasto Wejherowo otrzymało 500.000 zł. na 
budowę ulicy Chopina. Na chwilę obecną nie można zwiększać środków na drogi, 
ponieważ nie wzrosły dochody z tytułu podatku dochodowego od osób fizycznych. 
Powiat spłaca również kredyty drogowe zaciągnięte jeszcze w I kadencji Rady.  
W innej sytuacji są gminy, które mają duże dochody własne, przez co gminy mają 
większe możliwości inwestycyjne niż powiaty. Odnośnie organizacji pozarządowych 
Starosta Wejherowski przedstawił wysokości środków, które powiat przeznacza  
na działalność tych organizacji. W budżecie powiatu w rozdziale Kultura 
zarezerwowano 820.000 zł., 30.000 przeznacza się na granty dla organizacji 
pozarządowych, 70.000 zł na inną działalność kulturalną tych organizacji, 30.000 zł na 
sport. Powiedział że organizacje otrzymują środki nie tylko ze środków grantowych, 
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lecz z wielu innych działów budżetu. Dodał również, że powiat przeznacza 500.000 zł 
rocznie na prowadzenie Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej  
im. Aleksandra Majkowskiego w Wejherowie oraz 150.000 zł. rocznie dla Muzeum 
Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko – Pomorskiej w Wejherowie. Wyraził uznanie dla 
działalności Burmistrz Miasta Rumi, która jako jedyna złożyła wniosek o środki unijne 
na drogi. Zwróciła się do powiatu o symboliczną kwotę 10.000 zł. w celu pozyskania 
partnera do składanego wniosku. Powiat chętnie przeznaczy środki, ale na konkretne 
przedsięwzięcia. Odnośnie remontu Starostwa powiedział, że należy go przeprowadzić 
szybko i skutecznie. Szybciej, w tym przypadku, znaczy taniej. Przeniesienie gabinetu 
Starosty do nowych pomieszczeń budynku wynika z potrzeb bieżącego 
funkcjonowania Starostwa. Po czym oświadczył, że obecne gabinety Etatowych 
Członków Zarządu przejmie Wydział Edukacji.  

Przewodniczący Rady Powiatu pan Kazimierz Bistroń zarządził głosowanie 
wniosków złożonych przez Klub Radnych PiS.  
I wniosek: 
Zwiększenie środków – dział 600 – Transport i Łączność,  
rozdział 60014 – Drogi publiczne powiatowe, 
e) wydatki majątkowe, 

- budowa i modernizacja dróg – 500.000 zł., z tego Wejherowo – 200.000 zł., 
Rumia – 200.000 zł., Reda – 100.000 zł.  

Zmniejszenie środków  - dział 750 – Administracja publiczna, 
rozdział 75020 Starostwo Powiatowe – 8.039.567 zł.  
- adaptacja części budynku Starostwa, zajmowanego dotychczas przez Medyczne 
Studium Zawodowe na kwotę 939.616 zł.   

W przeprowadzonym głosowaniu 2 radnych opowiedziało się za przyjęciem 
wniosku, 24 radnych było przeciwnych. Wniosek został odrzucony.  
 
II wniosek: 
Zwiększenie środków – rezerwa celowa, w tym: 
1) rezerwa na dotacje z budżetu powiatu dla podmiotów nie zaliczanych do sektora 
finansów publicznych realizujących zadania zlecone z zakresu zadań publicznych 
należących do powiatu 50.000 zł.  
Zmniejszenie środków – dział – 758 – Różne rozliczenia,  
Rozdział 75818 – Rezerwy ogólne i celowe, rezerwa ogólna 238.683 zł.  

W przeprowadzonym głosowaniu 2 radnych opowiedziało się za przyjęciem 
wniosku, 24 radnych było przeciwnych. Wniosek został odrzucony.  

Po czym Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie projektu uchwały  
w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2005 rok, w którym 26 obecnych członków 
Rady głosowało w następujący sposób: 24 osoby opowiedziały się za przyjęciem 
uchwały, 2 wstrzymały się od głosu. 

Uchwałę budżetową na 2005 rok przyjęto zwykłą większością głosów.  
Starosta Wejherowski podziękował radnym za przyjęcie budżetu powiatu na 2005 r.  
 Następnie głos zabrał Andrzej Różański Poseł na Sejm z ramienia SLD. 
Pogratulował radnym uchwalenia budżetu powiatu i złożył życzenia dalszej owocnej 
pracy. Dodał jednocześnie, że jest to pierwszy przyjęty budżet od chwili wejścia 
Polski do Unii Europejskiej. Pochwalił aktywne przygotowywanie wniosków 
unijnych. Zaproponował pomoc przy realizacji programów stypendialnych.  
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Ad.7. 
Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie współdziałania  

z Gminą Miasta Wejherowa w realizacji zadania – „Wzrost aktywności turystycznej 
regionu poprzez utworzenie Parku Kulturowego w Wejherowie” przedstawiła 
Wicestarosta Wejherowski pani Gabriela Lisius.  

Powyższą uchwałę 26 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 
Ad.8. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany Statutu 
Powiatu Wejherowskiego przedstawił Naczelnik Wydziału Organizacyjnego pan 
Zbigniew Nowosadzki. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Organizacyjno - Prawną. 

Powyższą uchwałę 26 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 

Ad.9.  
Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie przyjęcia 

regulaminu określającego zasady wynagradzania nauczycieli w szkołach 
prowadzonych przez Powiat Wejherowski w 2005 roku przedstawiła Wicestarosta 
Wejherowski pani Gabriela Lisius.  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Edukacji oraz Komisję Organizacyjno - Prawną. 

Radny Witold Reclaf zapytał, czy wszystkie kwestie związane z przyjęciem 
regulaminu są formalnie załatwione ze związkami zawodowymi. Pani Wicestarosta 
powiedziała, że w dniu 17.01.2005 r. wypracowany został wymagany prawem 
dokument uzgodnienia, do którego dołączono w załączniku nr 1 ustalony wspólnie 
zakres uzgodnienia, w załączeniu nr 2 ustaloną wspólnie listę priorytetów, w 
załączniku nr 3 ustalony protokół rozbieżności i w załączniku nr 4 stanowisko NSZZ 
„Solidarność” w Wejherowie i w Rumi. Dokument ten w dniu 18.01.2005 r. podpisany 
został przez reprezentantów Starostwa i wszystkich sześć delegacji nauczycielskich 
związków zawodowych.   

Powyższą uchwałę 26 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 
Ad.10.  

Projekt uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zmiany uchwały 
przyjmującej Program Stypendialny Wyrównania Szans Edukacyjnych w Powiecie 
Wejherowskim oraz określenia regulaminów przyznawania stypendiów przedstawiła 
Wicestarosta Wejherowski pani Gabriela Lisius.  

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że uchwała została pozytywnie 
zaopiniowana przez Komisję Organizacyjno - Prawną. 

Powyższą uchwałę 26 obecnych radnych przyjęło jednogłośnie. 
 

Ad.11. 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Powiatowym 

Międzyszkolnym Ośrodku Sportowym w Redzie przedstawił Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej pan Wacław Seweryn zgodnie z załącznikiem nr 7 do protokołu. 
Podsumowując protokół kontrolny stwierdził, że ośrodek w 90% działa w trzech 
miastach, a powinna być zaangażowana w nim młodzież z całego powiatu.  
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Ad.12.  
Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdania z działalności stałych 

komisji Rady Powiatu za rok 2004 i plany pracy komisji na rok 2005 radni otrzymali 
w materiałach na sesję (Komisja Organizacyjno – Prawna  i Komisja Budżetu  
i Finansów załączniki nr 8) i (Komisja Edukacji i Komisja Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego załączniki nr 9). 

Radny Janusz Molak podziękował członkom komisji Edukacji za współpracę  
w 2004 r., podziękował również pani Wicestaroście oraz pracownikom Wydziału 
Edukacji. Dodał jednocześnie, że Wydział Edukacji w ostatnim roku pozyskał dla 
Powiatu Wejherowskiego kwotę w wysokości 1.000.000zł.   
 
Ad.13.  

W punkcie poświęconym na dyskusję nad sprawozdaniem Zarządu z prac 
między sesjami jako pierwszy głos zabrał radny Witold Reclaf. Był zainteresowany, 
na którym miejscu uplasował się wniosek o dofinansowanie budowy hali sportowej  
w Wejherowie. Zadał również pytanie, jakie kryteria stosuje Pomorski Komitet 
Sterujący odnośnie przyznawania stypendium, czy decydują kwestie merytoryczne, 
czy Zarząd PKS dofinansowuje tych, którzy do tej pory nie otrzymali środków.  
W odpowiedzi Starosta Wejherowski Józef Reszke wyjaśnił, że Pomorski Komitet 
Sterujący oceniając wnioski przydziela punkty, im większa liczba punktów, tym 
wyższe miejsce w rankingu. Złożono bardzo dużo wniosków z całego Województwa, 
lecz tylko 35 uzyskało akceptację panela ekspertów. Wartość projektów opiewała  
na kwotę 160.784.355 zł., koszty kwalifikowane wynosiły 155.496.000  
zł., wnioskowane dofinansowanie wyniosło 113.174.000 zł., natomiast środków  
do podziały było zaledwie 14.000.000 zł. Najlepszy wniosek wpłynął z Sierakowic, 
lecz nie otrzymał dofinansowania. Centrum Aktywizacji Sportu w Wejherowie 
otrzymało 29 punktów, co stanowiło 80%. Dofinansowano wnioski z miejscowości, 
które do tej pory nie dostały żadnych środków.  

  
Ad.14.  

W punkcie: interpelacje i zapytania radnych jako pierwszy głos zabrał radny 
Wiesław Sikora. Poinformował, że zwrócili się do niego przedstawiciele Fundacji 
Szczęśliwa Rodzina im. Świętej Faustyny Kowalskiej o pomoc w utworzeniu 
warsztatów terapii zajęciowej w Bojanie. Zadał pytanie, jaka jest szansa na uzyskanie 
pomocy ze strony powiatu. Był zainteresowany przede wszystkim środkami z PERON 
–  u.   

Radny Witold Reclaf zapytał, ile wniosków grantowych złożono na 2005 rok  
i na jaką były kwotę. Był zainteresowany, czy kwota w wysokości 10.000 zł. na ulicę 
Dąbrowskiego w Rumi była uzgodniona z Burmistrz Miasta Rumi panią Elżbietą 
Rogala – Kończak, czy może była to jednostronna decyzja Zarządu Powiatu 
Wejherowskiego. 

Radny Fryderyk Kaszel zadał pytanie, czy Powiatowy Inspektorat Nadzoru 
Budowlanego dokonując odbioru sklepu, czy lokalu gastronomicznego zwraca uwagę 
na bariery architektoniczne.  

Starosta Wejherowski Józef Reszke, w odpowiedzi radnemu Wiesławowi 
Sikorze, poinformował, że dnia 27.01.2005 r. gościł między innymi Radnego 
Województwa Pomorskiego Tadeusza Haase, radnego Fryderyka Kaszel oraz 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Genowefę Małyszko. Omawiano 
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możliwości utworzenia warsztatów terapii zajęciowej. Starosta dodał, że istnieją 
pewne obawy co do wspomnianej fundacji. Tworzą ją trzy osoby: mąż, żona  
i szwagierka, do tej pory nie złożyli oni kompletnego wniosku o dofinansowanie 
placówki. Sama adaptacja opiewa na kwotę 140.000 zł. Starosta dodał, że nie byłaby 
to publiczna placówka, a powiat nie może przeznaczać publicznych pieniędzy  
na prywatną działalność. Na budżet należy patrzeć całościowo, jeżeli powstanie trzecia 
z kolei taka placówka w powiecie, wówczas trzeba będzie zmniejszyć dofinansowanie 
dla dwóch już funkcjonujących. Gmina Szemud zgodziła się wydzierżawić fundacji 
budynek na 11 lat. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie pani Genowefa 
Małyszko zadeklarowała pomoc w pozyskaniu środków z PEFRON – u na założenie 
placówki. Odnośnie ulicy Dąbrowskiego w Rumi Starosta wyjaśnił, że władze Rumi 
złożyły wniosek o środki unijne i wystąpiły do powiatu o dołączenie się do projektu  
w celu zwiększenia liczby partnerów, co jest wysoko punktowane przy ocenie tego 
typu wniosków. Burmistrz Rumi zwróciła się do powiatu o symboliczną kwotę 
dofinansowania w wysokości 10.000 zł.  

W odpowiedzi radnemu Fryderykowi Kaszel Starosta powiedział, że nie można 
realizować projektu, który nie jest przystosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych.  

Radny Marek Klas w odpowiedzi radnemu Witoldowi Reclafowi 
poinformował, że Komisja Grantowa na posiedzeniu w dniu 29.11.2004 r., rozpatrzyła 
41 wniosków o dofinansowanie, w tym 3 złożone po terminie. Złożono wnioski  
na łączną kwotę w wysokości 172.218,04. Przedstawił również, zestawienie 
wniosków grantowych zgodnie z załącznikiem nr 10, po czym powyższe opracowanie 
przekazał radnemu Witoldowi Reclaf.  

Radny Fryderyk Kaszel powiedział, że Powiatowa Społeczna Rada ds. Osób 
Niepełnosprawnych wydała pozytywną opinię na temat powstania warsztatów  
w Bojanie głównie ze względów moralnych i etycznych. Członkowie rady nie 
wiedzieli o tak dużych kosztach powstania warsztatów. Wycofał się ze swoich 
wcześniejszych opinii i opowiedział się za odmową wsparcia fundacji.  
 
Ad.15.  
 W punkcie przeznaczonym na wnioski i oświadczenia radnych jako pierwsza głos 
zabrała radna Mirosława Kuberna. W imieniu samorządu Gminy Linia podziękowała 
radnym za pomoc przy pracach nad wnioskiem dotyczącym budowy drogi powiatowej 
Nr 1431G Niepoczołowice-Kamienica Królewska. 
 Radny Witold Reclaf stwierdził, że Starosta Wejherowski w swojej wypowiedzi 
połączył wydatki na Muzeum i wydatki na organizacje pozarządowe. Jego zdaniem 
należy to wyraźnie rozgraniczać.  
 Radny Wacław Seweryn poprosił radnych o składanie propozycji do planu pracy 
Komisji Rewizyjnej i ich kontroli.  

Radny Marek Klas wniósł o przesunięcie tablicy informacyjnej z nazwą 
miejscowości „Wejherowo” na niedawno remontowanej ulicy Sucharskiego, przed 
przejazdem kolejowym, przy wyjeździe z drogi nr 6. Jego zdaniem w przypadku 
awarii rogatek i słabej widoczności może dojść tam do wypadku.  

 
Ad.16.  

Przewodniczący Rady pan Kazimierz Bistroń dokonał zamknięcia obrad XXVI 
Sesji Zwyczajnej. 
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Załączniki: 
1. Lista obecności radnych na XIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
2. Lista zaproszonych gości na XIV Sesji Rady Powiatu Wejherowskiego. 
3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z prac między sesjami. 
4. uchwałę Nr 270/IV/2004 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku  

z dnia 7 grudnia 2004 roku w sprawie opinii o projekcie budżetu Powiatu Wejherowskiego  
na 2005 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami. 

5. Autopoprawka Zarządu Powiatu Wejherowskiego do projektu budżetu Powiatu Wejherowskiego 
na 2005 r. 

6. Wniosek Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” do budżetu powiatu na 2005 rok 
7. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Powiatowym Międzyszkolnym 

Ośrodku Sportowym w Redzie. 
8. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Powiatu za rok 2004 i plany pracy komisji  

na rok 2005. (KO i KF). 
9. Sprawozdania z działalności stałych komisji Rady Powiatu za rok 2004 i plany pracy komisji  

na rok 2005 (KE i KB). 
10. Zestawienie wniosków grantowych. 
 
 

 

 Posiedzeniu przewodniczył 
 
 
 
 
Protokołowała: Lucyna Gafka 

 
 

 


